

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

Основан в 1998 г.

Серия “ИСТОРИЯ”

СОДЕРЖАНИЕ

СТАТЬИ И СООБЩЕНИЯ

Смоленский Н.И. Проблемы теоретического плюрализма	4
Балакин В.Д. Начало итальянской политики Оттона I	10
Гиленсен В.М. Генезис тоталитарного государства в Германии (1933–1934 гг.).....	16
Панченко Н.А. Основные принципы японской конституции 1946 г.....	21
Шин А.С., Ушаков В.А. После операции “Буря в пустыне”: военно-политическая ситуация в Персидском заливе	24
Сейранян Ф.Г., Гонтарь О.А. Коллективная безопасность: история и реалии (к 5-летию Договора о коллективной безопасности)	30

К 850-ЛЕТИЮ МОСКВЫ

Белов А.В. На старой Стромынской дороге: село Елохово и Немецкая слобода	36
Галкин П.В. Структура управлений и механизмы функционирования московского земства	40
Шелохаев С.В. Быт московского дворянства на рубеже двух веков: семья Д.Н. Шипова	44

РЕЦЕНЗИИ

Балакин В.Д. – О.Ф. Кудрявцев. Россия в первой половине XVI в.: взгляд из Европы	48
Клоков В.А. История Москвы (XII–XX вв.) – Книга-атлас	50
Фукс А.Н. – П.Н. Зырянов. История России. XIX век	52
Трофимов В.А. – А.А. Кредер. Новейшая история. XX век	53
Суслов А.Б. Политическая история: Россия – СССР – Российская Федерация	59

АВТОРЫ ПРЕДСТАВЛЯЮТ

Захаров В.Н. Западноевропейские купцы в России. Эпоха Петра I	68
---	----

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Захаров В.Н. 300-летие “Великого посольства Петра I” Международные научные конференции	70
Ервандт Амаякович Кургинян Некролог	72

SCIENTIFIC JOURNAL

Founded in 1998

Series “HISTORY”

CONTENTS

ARTICLES AND REPORTS

Smolensky N. I. Problems of theoretical pluralism	4
Balakin V. D. Beginning of the Italian policy of Otton I	10
Gilensen V. M. Genesis of the totalitarian state in Germany (1933 - 1934)	16
Panchenko N. A. The main principles of the Japanese constitution of 1946	21
Schin A. S., Ushakov V. A. After the operation “ A storm in the desert”: military-political situation in the Persian Gulf	24
Seyranyan F. G. , Gontar' O. A. Collective security: history and realities (to the 5-th anniversary of the Collective Security the Treaty)	30

TO THE 850-TH ANNIVERSARY OF MOSCOW

Belov A. V. On the old Stromynskaya road: the village of Elokhovo and German settlement (Sloboda).....	36
Galkin P. V. Structure of management and functioning mechanisms of the Moscow borough (Zemstvo).....	40
Schelokhaev S. V. Life of Moscow nobility people on the boundary of two centuries: the family of Schipov D. N.	44

REVIEWS

Balakin V. D. - Kudryavtsev O. F. Russia in the first half of the XVI-th century: a view from Europe	48
Klokov V. A. The history of Moscow (XII - XX centuries) - The book-atlas	50
Fooks A. N. - Zyryanov P. N. The history of Russia. XIX-th century.	52
Trophimov V. A. - Kreder A. A. The modern history. XX-th century.	53
Suslov A. B. The political history: Russia - the USSR - the Russian Federation	59

AUTHORS REPRESENT:

Zakharov V. N. West - European merchants in Russia. The epoch of Peter I	68
---	----

SCIENTIFIC LIFE

Zakharov V. N. 300-th anniversary of “ The great embassy of Peter I” International scientific conferences.....	70
Ervandt Amayakovich Kurginyan Nekrologue	72